
Cetiri srpske opstine plivaju u smecu: Državna naredba se ne
poštuje, čelnici kažu “nije kritično”, a reke zaražene i zivotinje umiru

Na desetine hiljada kubika otpada koje leži na tri nesanitarne deponije u četiri komšijske
opštine Polimlja i Sandžaka, do daljeg će sa novim tovarima smeća koje će u međuvremenu
pristići ružiti ove sredine i njihove prirodne lepote, iako je država naložila da budu
uklonjene.
Iz dana u dan raste čitavo brdo đubreta na obali Lima na ulasku u Prijepolje, a na granicama
rezervata Uvac širi se smetlište koje se doprema iz Sjenice i skrnavi ovaj prirodni biser.
Vlada Srbije u junu je donela odluku da se od kraja 2018. otpad iz Prijepolja, Priboja, Sjenice
i Nove Varoši, u kojoj bi se nalazila transferna stanica, dovozi na regionalnu sanitarnu
deponiju Duboko u Užicu.
To bi trajalo dok se ne osposobi deponija Banjica kod Priboja, s čijom izgradnjom se
naprasno stalo pre nekoliko godina, iako je prethodno u nju uložen milion evra.
– Dobili smo odluku Vlade, ali u sadašnjoj situaciji ne možemo da prihvatimo taj način
odlaganja jer nije rešena ni transfer stanica, ni ko će da dovozi otpad, ni po kojoj ceni.
Mnogo toga mora još da se definiše. Rukovodstvo preduzeća ne može samo da odluči o
tome, potrebna je saglasnost osnivača da li prihvatiti još četiri opštine. A one ne izražavaju
želju da se o tome priča, niti su tražile sastanak o tome, a njihova podrška i podrška
Ministarstva je neophodna – kazao je Momir Milovanović, direktor JKP “Duboko”.
Ne samo da nije bilo razgovora sa opštinama Sandžaka o prijemu otpada, kako on kaže,
nego Duboko nema gde da ga lageruje. Deponija čiji su osnivači Užice, Čačak, Lučani,
Ivanjica, Požega, Kosjerić, Arilje, Čajetina i Bajina Bašta započela je projekat proširenja za
četiri hektara, na kojim bi se stvorio prostor za novih 580.000 kubika otpada i stekli
kapaciteti za skladištenje za još 10 godina. Više od godinu dana se kasni sa proširenjem
zbog lošeg projekta.
– Nadzor je obustavio dalju izgradnju jer nije mogla da se izvede onako kako je projekat
grčke firme “Enviroplan”, za koji je plaćeno 170.000 evra, predvideo – ukazuje Milovanović.
U četiri opštine kojima je Vlada naložila gašenje nesanitarnih deponija i transport otpada u
Užice kažu da se ništa ne miče sa mrtve tačke jer je problem novac.
– Znam stanje u našem komunalnom preduzeću i za nas je ta odluka neprimenljiva. Naravno,
odluka Vlade mora da se poštuje i mi ćemo da nađemo način kako da je primenimo, ali ćemo
nastaviti da odlažemo smeće na našu deponiju – kaže Lazar Rvović, predsednik opštine
Priboj. Ova lokalna samouprava zajedno sa Novom Varoši koristi deponiju Druglići koja, za
sada, nije ekološka bomba.
Svaki putnik koji prođe kroz Prijepolje još dugo će se groziti pred prizorom deponije
Stanjevine, smeštene između magistralnog puta i reke Lim. Smetlište je čak poraslo i iznad
nivoa magistrale. Stanjevine se, objašnjava direktor JKP “Lim” iz Prijepolja Enis
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Memišahović, od 1999. koriste kao privremena deponija, a dnevno se dopremi 30-40 kubika
smeća.
– Od sve četiri opštine, nama je problem najurgentniji jer mi nemamo više prostora da
odlažemo otpad, osim uvis, iznad nivoa magistrale. Ružno jeste, ali drugog rešenja nema –
objašnjava Memišević.
Iako su Stanjevine označene kao jedan od najvećih zagađivača Lima, “čiji povišeni vodostaj
kupi smeće sa deponije”, Memišević kaže da to nije istina i da reka ne može da dohvati
smeće. Zagađivači su, kaže, manja, divlja smetlišta, sa kojih smeće Limom stiže do Drine.
Nestale životinje
Nedaleko od Prijepolja je Specijalni rezervat prirode Uvac, u blizini kojeg se otprema otpad
iz Sjenice. Pošto nije zaživela deponija Banjica kod Priboja, ovde se dnevno lageruje 16 tona
otpada.
„Zainteresovani smo da se što pre reši pitanje odlaganja otpada iz ovog kraja, zbog
biodiverziteta, ali i zdravlja ljudi. Monitoring je pokazao da su neke vrste životinja odavde
nestale. Deponija na brdu Goveđak nije u zaštićenom dobru, ali je na putu ka rezervatu,
odmah uz reku Uvac“, priča Miljka Dučić, direktorka Specijalnog rezervata prirode.
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